

Opportunities Fund for **Persons with Disabilities**



**Making employment
opportunities possible!**

What is the Opportunities Fund for Persons with Disabilities?

Through the Opportunities Fund, the Government of Canada helps people with disabilities prepare for and obtain employment or self-employment. The Opportunities Fund supports a variety of activities, such as:

- providing wage subsidies to employers to encourage them to hire people with disabilities;
- helping people with disabilities start their own businesses;
- helping individuals increase or upgrade their employment skills; and
- offering work experience opportunities and job search support.

The Opportunities Fund can provide assistance either directly to individuals or through organizations that help people with disabilities overcome barriers to employment. It may also provide help to cover the costs of special devices to accommodate people with disabilities.



Who can get help under the Opportunities Fund?

To be eligible, participants must:

- be either unemployed or working less than 20 hours per week;
- be ineligible to receive Employment Insurance benefits;
- self-identify as having a permanent physical or mental disability;
- legally be entitled to work in Canada; and
- need assistance to prepare for employment or become employed or self-employed.

What organizations are eligible for funding to deliver employment services to people with disabilities?

Eligible organizations include:

- businesses;
- organizations (including not-for-profit);
- public health institutions;
- educational institutions;
- band or tribal councils;
- municipal governments; and
- provincial and territorial government departments or agencies that have been approved by the Minister of Human Resources and Skills Development.

What has the Opportunities Fund done for people with disabilities?

Since its launch in 1997, the Opportunities Fund has supported more than 60,000 Canadians by providing \$30 million each year to help people with disabilities achieve their employment goals.

How to apply

For more information on submitting an application or a project proposal, or to order more copies of this publication, contact Service Canada.

Contact us

Click	servicecanada.gc.ca
Call	1 800 O-Canada (1-800-622-6232) TTY: 1-800-926-9105
Visit	a Service Canada Centre



This document is available on demand in alternative formats such as large print, Braille, audio cassette, CD, DAISY, and computer diskette. Call 1 800 O-Canada (1-800-622-6232) to request a copy. If you have a hearing or speech impairment and use a teletypewriter (TTY), call 1-800-926-9105.

SC-298-03-11

SG5-61/2011
978-1-100-53157-1

© Her Majesty the Queen in Right of Canada, 2011

Fonds d'intégration pour **les personnes handicapées**



**Créons des
possibilités d'emploi!**

Qu'est-ce que le Fonds d'intégration pour les personnes handicapées?

Grâce au Fonds d'intégration, le gouvernement du Canada aide les personnes handicapées à se préparer au marché du travail, à trouver un emploi ou à devenir travailleur autonome. Le Fonds d'intégration appuie une vaste gamme d'activités qui permettent :

- de verser des subventions salariales aux employeurs afin de les inciter à embaucher des personnes handicapées;
- d'aider les personnes handicapées à lancer leur propre entreprise;
- d'aider les personnes handicapées à améliorer ou à perfectionner leurs compétences professionnelles;
- d'offrir aux personnes handicapées de l'expérience de travail et du soutien à la recherche d'emploi.

Le Fonds d'intégration offre du soutien aux particuliers et aux organismes qui aident les personnes handicapées à surmonter les obstacles à l'emploi. Les fonds versés peuvent aussi servir à financer l'équipement d'appoint pour répondre aux besoins des personnes handicapées.



Qui peut obtenir l'aide du Fonds d'intégration?

Pour être admissible, le demandeur :

- doit être sans emploi ou travailler moins de 20 heures par semaine;
- ne doit pas être admissible aux prestations de l'assurance-emploi;
- doit s'identifier comme une personne ayant un handicap physique ou mental permanent;
- doit être légalement autorisé à travailler au Canada;
- doit avoir besoin d'aide pour se préparer au marché du travail, se trouver un emploi ou devenir travailleur autonome.

Quels organismes sont admissibles pour offrir des services à l'emploi aux personnes handicapées?

Sont admissibles :

- les entreprises;
- les organismes, y compris les organismes sans but lucratif;
- les établissements publics de soins de santé;
- les établissements d'enseignement;
- les conseils de bande et les conseils tribaux;
- les administrations municipales;
- les ministères et organismes provinciaux et territoriaux autorisés par le ministre des Ressources humaines et du Développement des compétences.

De quelle façon le Fonds d'intégration aide-t-il les personnes handicapées?

Depuis son instauration en 1997, le Fonds d'intégration a permis d'offrir du soutien à plus de 60 000 Canadiens. Chaque année, 30 millions de dollars sont alloués pour aider les personnes handicapées à atteindre leurs objectifs d'emploi.

Marche à suivre pour présenter une demande

Pour en savoir plus sur la façon de présenter une demande ou une proposition de projet ou pour commander d'autres exemplaires de cette publication, communiquez avec Service Canada.

Communiquez avec nous

Cliquez servicecanada.gc.ca

Composez le 1 800 O-Canada
(1-800-622-6232)
ATS : 1-800-926-9105

Visitez un Centre Service Canada



Cette publication est également offerte en médias substitués sur demande (braille, gros caractères, cassette audio, disque compact, DAISY et disquette). Composez le 1 800 O-Canada (1-800-622-6232) pour en obtenir un exemplaire. Les personnes malentendantes ou ayant des troubles de la parole qui utilisent un téléscripteur (ATS) peuvent composer le 1-800-926-9105.

SC-298-03-11

SG5-61/2011
978-1-100-53157-1

© Sa Majesté la Reine du chef du Canada 2011